
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

 
 
 
Ons kenmerk : JG/RM-01-03262 Zoetermeer,  19 november 2013 
Uw kenmerk :  
Onderwerp: : Reactie wetsvoorstel opheffing PBO 
 

 
 
Geachte Minister, 
 
Van het wetsvoorstel tot wijziging van de Wet op de bedrijfsorganisatie en andere wetten in 
verband met de opheffing van de bedrijfslichamen, zoals dat op 23 oktober jl. voor consultatie 
op internet is geplaatst, heeft het bestuur van de Centrale Organisatie voor de Vleessector 
kennisgenomen. Tegen het voorstel heeft de COV de nodige bedenkingen en bezwaren. 
 
Met het wetsvoorstel worden, met het schrappen van hoofdstuk 2 van de Wet op de 
bedrijfsorganisatie, de bedrijfslichamen opgeheven. Daarmee gaat voor het bedrijfsleven een 
belangrijke (infra)structuur verloren. Een (infra)structuur die in de vee- en vleessector niet kan 
worden gemist. Dit moge ook blijken uit het aantal, de omvang en de inhoud van de door het 
Productschap Vee en Vlees uitgeoefende (publieke) taken. 
Dat de kosten voor de opheffing volledig bij de sectoren worden gelegd terwijl deze zelf niet 
voor de opheffing hebben gekozen, acht de COV onaanvaardbaar.  
Daarenboven ziet het bestuur van het PVV voor de jaren na de opheffing van het productschap 
de op de bedrijven drukkende lasten stijgen. Enerzijds als gevolg van de versnippering van 
taken en daarmee inefficiëntie toeneemt anderzijds doordat de overheid taken zelf gaat of laat 
uitvoeren, waardoor meestal, zo is onze ervaring, de kosten stijgen. Dit in tegenstelling tot de 
aannames vanuit het departement en de politiek, dat de opheffing van de pbo’s tot een 
lastenverlichting voor het bedrijfsleven zou gaan leiden. De COV zal de verwachte 
lastenverzwaring dus ook nader onderbouwen door het laten monitoren van de huidige lasten 
(0-meting 2013) versus de kosten in de komende jaren. 
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Het bedrijfsleven wordt met de voorgestelde wet de mogelijkheid onthouden om dwingend de 
monitoring en bestrijding van bedrijfsgebonden dierziekten te regelen. Met het niet tegelijk 
voorzien in de wettelijke structuur rondom inter-brancheorganisatie (IBO), met name de 
algemeen verbindend verklaring (a.v.v.) van private regelingen, komt de exportpositie van het 
bedrijfsleven in de dierlijke sector in gevaar.  
Met de voorgestelde wet vervalt ook de mogelijkheid van sector-collectieve financiering. Zolang 
de oprichting van een IBO met een a.v.v. nog geen realiteit is, ontbreekt voor het bedrijfsleven 
de mogelijkheid van collectieve – verplichte - financiering van taken. Hierdoor vervalt dus ook 
de mogelijkheid tot het organiseren van een collectieve aanpak voor de preventie en bestrijding 
van bedrijfsgebonden (besmettelijke) dierziekten.  
Daarnaast is het uitermate belangrijk dat bij het toezicht rekening wordt gehouden met 
certificeringssytemen zoals IKB en SKV. 
 
De opheffing van de PBO wordt ten onrechte gepresenteerd als een bezuiniging als gevolg van 
het wegvallen van heffingen. Bovendien wordt de inzet van het retributie-instrument door de 
minister buiten beschouwing gelaten. 
 
Een kritisch onderdeel van het wetsvoorstel betreft de vereffening van het vermogen van de 
product- en bedrijfschappen. Niet alleen wordt de minister van EZ belast met de vereffening 
van het vermogen van de productschappen, ook de kosten van de vereffening worden ten laste 
gebracht van het vermogen van het desbetreffende bedrijfslichaam. De COV heeft grote 
bezwaren tegen de wijze waarop de vereffening is geregeld. Geen goede reden wordt gegeven 
voor het standpunt van de wetgever dat de vereffening geheel en al door de sectoren moet 
worden opgebracht. Het doen verdwijnen van de schappen is een politieke zaak waar geen van 
de betrokken sectoren om heeft gevraagd. Gemist wordt daarnaast directe sturing en invloed 
van het “financierende bedrijfsleven” (COV) op de bestemming en besteding van het batig 
saldo alsmede op de mogelijke inzet van het heffingsinstrument door de minister na opheffing 
tijdens het vereffeningstraject. 
 
De COV vertrouwt erop dat u de hiervoor weergegeven bezwaren en bedenkingen in 
overweging neemt. 
 
 
Met vriendelijke groet, 

 
drs. J.H.G. Goebbels 
Voorzitter 

 


